
B REPUBLIKA HRVATSKA
PRIMORSKO.GORANSKA ZUPANIJA

Zupanijska skup5tina

KLASA: 024-04125-0311
URBROJ: 2170-01 -01 15-25-1
Rijeka, 21. vel1a6,e 2025.

ZUPAN ZLATKO KOMADINA, ovdje

PREDMET: Pitanje 6lana Zupanijske skupStine BOJANA KURELTCA
- odgovor, traZi se

Po5tovani,

Na 33. sjednici Zupanijske skup5tine Primorsko-goranske Zupanije odrZanoj dana
20. veljade 2025. godine u sklopu aktualnog sata dlan Zupanijske skup5tine Bojan Kureli6
postavio je pitanje vezano za kandidaturu Primorsko-goranske Zupanije za
Europsku regiju sporta 2026. godine.

U mi5ljenju o dobivenom odgovoru vijecnik je zatralio da se u pisanom obliku
dostavi analiza ulaganja u sport od strane PGZ.

_ U prilogu se dostavlja izvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 33. sjednice
Zupanijske skup5tine Primorsko-goranske Zupanije od 20. veljace 2025. godine u svrhu
pripreme pisanog odgovora.

S po5tovanjem, ,,; ir,i','.,;
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Prilog:
1. lzvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 33. sjednice ZS

DOSTAVITI:
1. Naslovu,
2. Pismohrana, ovdje

O tome obavijest:
1. Upravnom odjelu za kulturu,

n/r prodelnice Sonje Si5i6
sport i tehni6ku kulturu, Rijeka, Ciottina 17bll,



lzvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 33. sjednice Zupanijske skup5tine
Primorsko-goranske 2upanije od 20.2.2025.

BOJAN KURELIC;

,,Dobar dan i lijep pozdrav svima. Pa evo, moje pitanje se odnosi, pred par dana je u

posjetu Primorsko-goranskoj 2upaniji do5la delegacija ACES Europe iz Bruxellesa
vezano uz kandidaturu Zupanije za naslov Europske prijestolnice, odnosno Europske
regije sporta 2a2026. godinu. lako apsolutno podrlavamdarazvijamo sport, mislim da
se to apsolutno svi ovdje slaZemo i da na5a Zupanija bude predvodnica u razvoju sporta
isportske infrastrukture, alikako je navedeno u objaviza medije nakon tog posjeta, mislim
da su neke stvari koje su u samoj toj objavi, ajmo tako redi, malo iluzorno gledano loSe.

Spominje se npr. od vrhunskih rezultata rijedkih ili na5ih Zupanijskih sportaSa i dodek za
rukometa5e. Kada gledamo to, mi smo mogli dodekati rukometa5e, ali nismo mogligledati
Svjetsko prvenstvo u Rijeci npr. jer nemamo adekvatnu sportsku infrastrukturu niti
moZemo bilo kakva takva veda sportska natjecanja na svjetskoj razini gledati. Ono Sto je
mene posebno zasmetalo Uu samom priop6enju su 2 redenice, a jedna je od gospode
Marine Medaric, zamjenice 2upana, a to je da na razini Hrvatske Primorsko-goranska
Zupanija najvi5e ula2e u sport i sportsku infrastrukturu i da je jedino Grad Zagreb u tom
segmentu ispred nas. Ja sam stvarno gledao proradun vi5e puta i pratim, mislim da svi
znamo u kakvom nam je stanju sportska infrastruktura. Uop6e ne vidim po 6emu smo mi

to lideri. Ako moZete malo objasniti po 6emu smo mi to lideri ulaganja u sport. I isto tako,
iznesena su 2 podatka, to je da se u ovoj regiji 40 % ukupnog stanovniStva bavi sportom
2 puta tjedno. Ne znam ba5 od kuda te informacije i ono Sto me posebno zasmetalo, kaZe
se da ulaganje u sport iznosi izmedu 3,1 i 3,2 oh na razini Zupanije. Ja sam u proradunu
na5ao 0,5 o/o i to onako ba5 nategnuto, pa me zanima otkuda te brojke od 3,2 % ulaganja
u sport od strane Zupanrye?"

SONJA SISIC;

,,Dobar dan, po5tovani predsjednide, zastupnici, Zupane sa suradnicima. Da, u protekla 3

dana u posjeti Primorsko-goranskoj Zupaniji bila je Komisija udruge ACES, a temeljem
naSe kandidature za dodjelu titule Europske regije sporta. Svi podaci koje ste naveli bili
su izneseni na press konferencUi. Mi smo obi5li sa Komisijom lokacije da bi pokazali
infrastrukturu Sto se ti6e same infrastrukture, rijedka infrastruktura moZda nije, ako
govorimo konkretno o Zametu, ne zadovoljava uvjete za bilo kakvo medunarodno
natjecanje, ali uvelike zadovoljava uvjete za treninge sporta5a koji se nalaze i razvtlalu
na podrudju Primorsko-goranske Zupanije. Moram reci da su i oni bili zaista ugodno
iznenadeni i samom dvoranom Zamel i na5im bazenima. lstina je da se kapaciteti koriste
vi5e nego 100 o/o nego Sto je potrebno. Ali mislim da je ta infrastruktura, pogotovo Zamet,
za potrebe razvoja sporta u Primorsko-goranskoj Zupaniji, da su zadovoljavaju6e. Sto se
tide same dinjenice ulaganja, to su sve podaci koje mi dobivamo, a i nalazimo ih na
stranicama Hrvatske zajednice Zupanija jer postaji klasifikacija ulaganja u sport. lstina je
da se u ulaganja u sport ubraja i sve ono Sto ulaZemo i pomaZemo jedinice lokalne
samouprave kroz na5 prora6un u infrastrukturu, da isto tako se ubraja i Goranski sportski
centar kada govorimo o infrastrukturi, a ispred nas je Grad Zagreb.l to postoje podaci po

bruto dru5tvenom proizvodu po stanovniku i mi smo zaista u odnosu na ostale Zupanije,
imamo najveca ulaganja u sport i zasebno za javne potrebe u sportu, a iz ulaganja u

infrastrukturu. Grad Zagreb je ispred nas, jer on je i grad i Zupanija u jednom i njihov se
proradun zaista ne moZe mjeriti sa proradunom Primorsko-goranske Zupanije, tako da su
to podaci koji su javno dostupni i na stranicama Hrvatske zajednice Zupanije koji se
objavljuju, a u proteklim godinama smo mi imali i znalalna ulaganja u Platak koja su
zasebno doprinijela tome da u prosjeku naSa Zupanija zaista ulale velika sredstva Sto se



ti6e samog sporta i sportske infrastrukture, a za javne potrebe u sportu takoder imamo
podatak bruto po bruto dru5tvenom proizvodu i po stanovniku je naSa Zupanija u odnosu
na druge, osim po gradu Zagrebu, najve6a po ulaganjima, a podaci su prikazani 2a2023.
godinu zadnle, a koje imamo za period 2021.-2023. Ne znam da li imate, moZda jo5 ne5to

da nismo odgovorili."

BOJAN KURELIC;

,,Ja znam da statistika sva5ta trpi, ali i ulaganje u Platak mi je jasno, ali mislim da ne

moZemo gledati asfaltiranj e ceste za Platak kao ulaganje u sportsku infrastrukturu. A ne

znam. ia mislim da b i stvarno bilo okei da se nama kao Zupaniiskim viie6nicima dostavi
ta analiza. pa da vidimo u principu to, jer kad gledamo prora6un, u p
od 0,5 % ulaganja i u infrastrukturu i u sport. I zna6i kompletnu kada g

MARKO BORAS MNADIC;

,,Evo, ako se kolega slaZe, pa najbolje u pisanom obliku prodelnice, ali naravno, izvolite."

SONJA SISIC;

,,A evo neka mi ispravi prodelnik Parat, ako ne5to krivo kaZem. Ali mislim da se to odnosi
na proradun koji ne obuhvaca i decentralizirane funkcije Skolstva. Ali tako je to kod svih,

nije to samo kod nas. Ono Sto gledamo, ulaganja u sport. Kad ono Sto je obavezno prema

zakonu, usmjeriti prema Skolstvu i prema zdravstvu, u tom kontekstu se gleda postotak
proraduna koJlJe. Ako evo, neka me ispravi pro0elrrik Pata[."

MARKO BORAS MANDIG;

,,Mo2e najbolje u nekom pisanom obliku, pa da bude ovaj, jasnije ako moZe. Hvala

najljepSe."

roradunu je manje
ledamo va5 odjel."
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ts REPUBLIKA HRVATSKA
PRr MoRSKo-coRAN srR Zu pRtrt t,lR

PRIMoRSKO GORANSKA ZUPNruI.IN

UPRAVNI ODJEL ZA KULTURU,
SPORT I TEHNICKU KULTURU

KLASA: 053-01/25-0116
URBROJ: 217 0-1 1 19-25-16
Rijeka, 28. veljade 2025.

PRTMORSKO.GORANSKA 2U PRru IIR
Zupanijska skup5tina

n/p predsjednika
gospodina Marka Borasa Mandi6a

- ovdje -

PREDMET: Pitanje ilana Zupanijske skup5tine BOJANA KURELICA
- odgovor, dostavlja se

Veza: VaS dopis : KLASA 024-04125-031 1, U RBROJ : 217 0-01 -01 15-25-1',
od 21. veljade 2025.

Po5tovani,

Nastavno na dostavljeno pitanje 6lana Zupanijske skup5tine, gospodina Bojana
Kureli6a, a vezano uz priop6enje povodom kandidature Primorsko-goranske Zupanije
za Europsku regiju sporta 2026. godine, u nastavku dostavljamo odgovor kako slijedi:

Podatak od 3,2o/o ulaganja u sport koji je iznesen u priopdenju zamjenice
lupana, gospode Marine Medari6, u kontekstu tvrdnje da Primorsko-goranska
Zupanija u usporedbi sa svim ostalim Zupanijama na podrudju Republike Hrvatske
(osim Grada Zagreba) najvi5e ula2e u sport, odnosi se na udio ulaganja u sport u
ukupnim rashodima izvornog proraduna Primorsko-goranske Zupanije koji su 2a2023.
godinu iznosili 58.596.941 EUR. S obzirom da su ukupna ulaganja u sport Primorsko-
goranske Zupanije u istoj godini iznosila 1.898.684 EUR (ulaganja klasificirana prema
funkcijskoj klasifikaciji 081 SluZbe rekreacije i sporta), razvidno je da ulaganja
Primorsko-goranske Zupanije u sport u 2023. iznose 3,2o/o. Napominjemo pritom da se
iznos Zupanijskih ulaganja u visini od 1.898.684 EUR odnosi samo na ulaganja u sport
kroz nadleZni Upravni odjel za kulturu, sport itehnidku kulturu te da ista ne ukljuduju
na primjer ulaganja u Skolske sportske dvorane, veie infrastrukturne zahvate vezane
uz sportske objekte, sufinanciranja ve6ih sportskih manifestacija i dr. koja su
evidentirana kroz aktivnost drugih upravnih tijela ili subjekata odnosno u okviru drugih
fu nkcijskih klasifikacija.

Kao osnova za provedbu analize uzet je izvorni, a ne konsolidirani proradun za
2023. godinu, kako za Primorsko-goransku Zupaniju, tako i za sve ostale Zupanije u
Republici Hrvatskoj jer u sludajevima kada drlava zakonom propisuje visinu obveze
izdvajanja iz op6inskih, gradskih ili Zupanijskih proraduna za odredenu aktivnost (npr.
Zakon o vatrogastvu - Narodne novine broj 125119, 114122 i 155123, dlanak 111.,
stavak 2), osnovicu za propisano izdvajanje 6ine upravno nenamjenski prihodi jedinica
lokalne i regionalne samouprave odnosno njihovi izvorni proraduni.

Primljeno 3.3,2025.

Ustr.jed.Klasifika cijska ozn aka

01-01 5024-04125-031 1

(r,\ VTtjUrudZbeni broj

2170-25-9



Sve podaci koji su analizirani 2a2023. godinu prikupljeni su na Portalu susfaya
ddavnerizniceMinistarstvafinancijaRepublikeHrvatske-linkb!@
rizn ica,fu/PORTAL/Rkp.

Osim po navedenom kriteriju, Primorsko-goranska Zupanija je vodeca i po
izdvajanjima za sport po stanovniku, jer je takoder u 2023. godini za sport izdvojila 7, 1 5
EUR po stanovniku 5to je najvi5i iznos izdvajanja po navedenom kriteriju u odnosu na
ostale 2upanije u Republici Hrvatskoj (slijede je Osjedko-baranjska Zupanija sa 5,93
EUR i Medimurska Zupanija sa 5,29 EUR). Primorsko-goranska Zupanija je vodeca po
istom kriteriju i u razdoblju od 2020. do 2023., jer je u sport po stanovniku uloZila
prosjedno 6,32 EUR, dok je prosjek Republike Hrvatske po 2upanijama (bez Grada
Zagreba) u istom razdoblju bio 2,66 EUR po stanovniku . lz analiza koje se provode za
Zupanijske razine izuzimase Grad Zagrebjer jedini irna istatus grada istatus Zupanije.

Podatak iznesen u istom priopcenju vezan uz udio gradana koji se bave
rekreacijom na podrucju Primorsko-goranske Zupanije naveden je u Planu razvoja
sporta Primorsko-goranske Zupanije u razdoblju od 2022. do 2027. godine. Naime, za
potrebe izrade strate5kih dokumenata, kako Strategije razvoja spofta od 2016. do
2024. e021.) tako i Plarta razvoja sporta Prinrcrsko-goranske Lupanije od 2A22. clo
2027. proveden je niz anketa, intervjua i analiza kojima su prikupljani podaci o
rekretivnim aktivnostima gradana ukljuderrih u neki od vidova rekreacije. Podaci
ukljuduju sve uzraste, a prikupljali su se podev5i od vrtica, osnovnih i srednjih Skola,
Sveudilista i njenih sastavnica do udruga umirovljenika, registriranih sportskih klubova,
svih Zupanijskih sportskih saveza, Zajednice sportova, Saveza Skolskih sportskih
druStava, Parasportskog saveza te Saveza sportske rekreacije ,,Sport za sve", fitnes
centara te drugih udruga i subjekata koji se bave organizac'rjom slobodnog vremena,
sportskih aktivnosti i rekreacije.

S obzirom na to da o obuhvatu, sadrZaju, udestalosti i intenzitetu sportskih
aktivnosti koje se definiraju kao rekreacija postoje razliditi stavovi te da su iste ovisne
o citavom nizu faktora: vrsti aktivnosti, vremenskim uvjetima, dostupnoj sportskoj
infrastrukturi, Zivotnoj dobi, stilu Zivota, obrazovanju, subjektivnom dojmu pojedinca i

sl., rekreativne je aktivnosti zahtjevno mjeriti i analizirati pa ih je mogude izrazitijedino
kao procjenu. Predmetnim anketama, intervjuima i analizama prikupljeni su podaci
dovoljno velikog uzorka koji su omogucili donosenje zakljudka o karakteristidnom
ponaSanju odabranih skr-rpina, a procijenjeno je da se nekom od aktivnosti sportske
rekreacije na podrudju Primorsko-goranske Zupanije okvirno bavi oko 40o/o gradana, i

to najmanje dva puta tjedno.

Dobiveni rezultati izraz su povecanja svijesti o vaZnosti bavljenja sportskom
aktivnoicu u svrhu prevencije bolesti i oduvanja fizidkog i mentalnog zdravlja,
povecanja gospodarske udinkovitostite uopce ostvarenja pozitivnog socijalnog udinka,

S postovarrjem,
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Dostaviti:
(1)Naslovu
2. Pismohrana, ovdje
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B REPUBLIKA HRVATSKA
PRI MORSKO-GORANSKA ZUPANIJA

Zupanijska skupStina

KLASA: 024-04125-0311
URBROJ : 217 0-01 -01 15-25-2
Rijeka, 21. veljade 2025.

zupen zLATKo KoMADINA, ovdje

PREDMET: Pitanje dlana Zupanijske skupStine DAMIRA PILEPICA
- odgovor, traZi se

Po5tovani,

Na 33. sjednici Zupanijske skup5tine Primorsko_-goranske Zupanije odrZanoj dana
20. veljade 2025. godine u sklopu aktualnog sata dlan Zupanijske skup5tine Damir Pilepi6
postavio je pitanje vezano za domove za starije u Primorsko-goranskoj Zupaniji.

Vije6nik jezatralio oisani odsovor u dijelu vezanom zatralene brojdane podatke.

U prilogu se dostavlja izvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 33. sjednice
Zupanijske skup5tine Primorsko-goranske Zupanije od 20. veljade 2025. godine u svrhu
pripreme pisanog odgovora.

S po5tovanjem,
PREDSJE IK

:_-^1.'r t Marko B tc

Prilog:
1. lzvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 33. sjednice ZS

DOSTAVITI:
1. Naslovu,
2. Pismohrana, ovdje

O tome obavijest:
1. Upravnom odjelu za socijalnu politiku i mlade, Rijeka, Slogin kula 2lll, n/r prodelnice

Dragice Marad



lzvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 33. sjednice Zupanijske skup5tine
Primorsko-goranske Zupanije od 20.2.2025.

DAMIR PILEPIC;

,,Po5tovani predsjednide, Zupane Sa suradnicima, kolegice i kolege, pa evo ja imam

pitanle vezano za domove za starije u Primorsko-goranskoj Zupaniji. Znamo svi, stanje

nije dobro, nije ni drugdje u Hrvatskoj. A kako ni5ta n'rje sludajno, danas onda ni ovo da

sim jedan od najmlaCtih ovdje, a pritom pitam tako neSto. Pa tako da imam konkretna
pitanja u smislu broja: koliko trenutno osoba 6eka takvu skrb, prosieino vrijeme
6ekanja od prijave do dobivanja istoga u Primorsko-goranskoj Zupantli,za koji dom
se de-ka najfia6e kod nas, za koli najduZe, s prosiednim vremenima 6ekania?
Postoji li stiategija da se svede vrijeme dekanja na neko prihvatliivo vriieme i koie
bi po vama bilo to prihvatljivo vrijeme dekania na takvu skrb? Ono Sto moZete

odgovoriti ovdje molio bi da odgovorite ovdje, a ovaj ostatak koii nemate ite informacUe

u pisanom obliku ako nam moZete dostaviti. Hvala."

DRAGICA MARAC;

,,Po5tovani gospodine Pilepic, i vama ja Zelim isto sretan rodendan. Ovo pitanje koje ste

postavili ;e pitanle koje se stalno ponavlja iz vi5e razloga. Svi znamo da su u cijeloj

ilrvatskojkapaciietiza smje5taj u domove za starije osobe premali. Sviznamo da se deka

dugo, ta buZina varira od godinu do 3-4, pa i 5 godina, Sto grozno zvuei. Medutim, Sto se

rad-i da se tome doskoci na neki na6in? Radi se jako intenzivno, vec zadnje desetlje6e,

na Sirenju lepeze izvan institucijskih oblika skrbi. Jer u stvari, intencija pristupa socijalnim

uslugama starijih osoba je upravo u tome da oni ne dodu u dom, osim kad moraju. Nas

je za-tekla situicija da je u domu bilo mnogo pokretnih osoba i vi njih ne moZete vratiti

doma i ne moZete im re6i: ,,Slu5ajte, od danas primamo Samo 2.,3.,4' stupanj, 1. stupanj

tu ne moZe biti." Ne, vi morate dekati prirodni odljev. Znaeijako puno je bilo ljudi ,,Zvelti",

Sto bi se reklo, ljudi u snazi koji su odmah, dim su navr5ili uvjete za i6i u mirovinu, se

smjestili u dom, bilo je jako puno smje5tenih i bradnih parova koji su prodali svoju

neiretninu, smjestili se u dom, procijenili su da im je to isplativije, da 6e dobiti i prehranu

i smje5taj i stru6nu podr5ku, kompletnu, za mnogo manje novaca nego Sto bi to bilo da

Zive u svome domu. Upravo zato na5a lupanr1a, vi znate da smo poduzeli i dodatne

napore da Gorski kotar poku5amo Sto je mogu6e vi5e omogu6iti izvan institucijske oblike

st<iUi i tu smo doista dosta podigli broj korisnika, jo5 uvijek nije dosta, jo5 uvijek to je

dateko od onog koliko bi bilo potrebno, jer svako bi samadko kudanstvo trebalo imati

mogucnost da dobije socijalnu uslugu u kudi koja mu treba. Za to 6emo jo5 puno morati

raCiti iformirati palijativne timove i mobilne timove da bi se to omogu6ilo, ali krajnji cilj, da

tako kaZem, bi bio-da u dom dodu iskljudivo osobe koje su u zdravstvenom stanju, tako

da su polupokretne ili nepokretne i da njihovi dlanovi obitelji ne mogu o njima skrbitijer
po Zakonu o socijalnoj skrbi djeca i dlanovi obitelji su duZni brinuti o svojim starijim

gradanima. Mi smo napravilijo5 ono drugo Sto moZemo. Vi znate da smo napravili doista

mnogo da se pro5iri kapacitet smje5taja. Evo, sad je prije 2dana Kostrena udarila kamen

temeijac, krenula s radovima do 30.6.26. tu 6e biti novih 144 mjesta, Sto je puno. Mi sada

6emodovr5iti do ljeta i u Delnicama 59 mjesta, nije tako puno, ali opet dolazimo do preko

200 novih kapaciteta. U Cresu je idejno rje5enje ve6 gotovo, kroz naredne 2 godine

moZemo odekivati novih 80 mjesta, to je ve6 280. U Klani, Prsten Sto radimo, isto tako 80

do 120 mjesta po fazama. Znali, opet 6emo do6i skoro do broja 400 i ne5to 6emo u ovo

vrijeme sfiedeceg mandata napraviti da jo5 pola kapaciteta smje5tajnog namirimo. Puno

ima i privitnih domova, isto tako gdje ljudi mogu na6i taj smje5taj. Ono Sto nam ovdje



jako nedostaje i Sto smo mi apelirali kod svih nacelnika u jedinicama lokalne samouprave
i neki su sada pripremili projekte, mi smo apelirali da se ukljude, imali su mogucnosti
financiranja, u dnevne boravke za starije osobe, gdje bi, znali, boravile starije osobe dok
su im djeca na poslu, nakon toga bi se vra6ali ku6i, a po potrebi bi kada im je teZe

zdravstveno stanje, mogli proboraviti i bio bi kratkotrajni prihvat i zbrinjavanje. Evo,
primjer je ovdje Jelenje. Zelim pohvaliti nadelnika ovdje. Oni su doista pripremili cijeli
projekt i osigurali sredstva i imati 6e 1 prekrasan dnevni boravak gdje 6e stanovnici sa

njihovog podrudja moci boraviti preko dana, a kad im zatreba smje5taj, onda ce i provest

odredeno vrijeme tu dok se zdravstveno stanje ne popravi. Mnogi su zapodinjali s tim
idejama, ali ih nisu baS realizirali. Evo, ja ponovno apeliram na nadelnike, evo sada je

vrijeme pred izbore, neka sada ugrade u svoja obecanja za lokalne izbore, neka izgrade,
imaju novce dostupne posebno za izvan institucijske oblike skrbi, neka se prijave na

natjedaje, neka izgrade dnevne boravke, ti dnevni boravci 6e biti veliko rastere6enje
sustava jer ona metodologija u postotku koliko bi trebalo biti u odnosu na ukupni udio

starog stanovni5tva vi5e ne vrijedi kao Sto vi5e ne vrijedi ni ta granica od 65 godina, da

su osobe starije Zivotne dobi, pa mi brojimo svih tih koji je udio znadi Sto je duZi Zivotni

vijek, postotak je statistidki udjela ve6i i onda nikad ne6emo dose6i onaj postotak koji se
piije vodio kao poZeljan. Nije poZeljno do6i u dom, u dom se dode kada ti je nasu5na
potreba, ali ima5 pravo da dobije5 socijalnu uslugu u svome domu. E, tu moramo svi

skupa joS puno raditi da moZemo imati dovoljno palijativnih timova, dovoljno mobilnih
timova i strudnih radnika koji 6e u nediju ku6u do6i, pruZiti uslugu koja mu treba, a nadam
se u nekoi perspektivi da 6e se 6elnici, posebno Gorskog kotara i ruralnih krajeva, malo
ukljuditi i probuditi da rade i male stambene zajednice i ku6anske zajednice, da bi njihovi
stariji gradani ostali u svojim selima, u svojim domovima, u zajednidkim stambenim
cjelinama, a da ne moraju do6i u ove ve6e domove jer nema potrebe da ih se izdvala iz

nJihove domicilne sredine. Jer i to je upitno. Da li je to dobro? Da netko zbog toga Sto

mora doci u dom, mora se izdvajati iz svoje primarne dru5tvene sredine izajednicu u kojoj
je Zivio.

Evo, ako Zelite jo5 nekakve konkretne, brojdane podatke, ja vam mogu dostaviti iz

domova, ali ne vidim smisla tih brojdanih podacima.Znale za5to? Svi se mogu prijaviti u

2-3 doma. Ti podaci kolike su nama liste dekanja u stvari ne govore ba5 previ5e o stanju.

Evo, malo sam oduZila, oprostite mi, ali bitna je tema."

DAMIR PILEPIG;

,,Pa ovaj, da. Nadam se da je Zupanija organiziralaza moj rodendan topli obrok da vas

sve podastim. Samo sam htio re6i da, zakonski je da djeca moraju brinuti o starijim

osobama, ali svi znamo u biti kakva je danas situacija na trZi5tu rada i pitanje u biti tko

moZe ba$ to ispuniti i brinuti o roditeljima. Svi mi Zelimo brinuti o svojim roditeljima i ne

vjerujem da netko misii ne$to drugacrje, ah 1e situacija neka druga. ljo5 sam samo htio

re6i po pitanju ovih novih domova, po5to su prijave za domove, ne znam, sad jo5 todno,

nije da me totiko joS interesira, ali treba se pripremiti, za domove me interesira, recimo,

ovi novi domovi kada 6e uop6e te prijave krenuti s obzirom na liste 6ekania' da li
kada se oni otvore, onda idu te liste i onda svi navale kao najbrZi prst iliie to ve6 u
pripremi? Ne trebate mi sada odgovoriti sve ovo Sto sam pitao pa neka bude u pisanom
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PRIMORSKO GOMNSKA

ZupRtrtt.lR
UPRAVNI ODJEL ZA SOCIJALNU

POLITIKU IMLADE

KI-ASA:024-04125-AY1

URBROJ : 2170-1 0-1 t 1 -25-51

Rijeka, 11.3.2025.

Po5tovani,

URED ZUPNNUE

ZupanusKA sKUPSlnn
n/r predsjedniku

Marko Boras Mandid

PREDMET: Odgovor na pitanje ilana 2upanijske skup5tine
DAMIRA PILEPICA - dostavlja se

nastavo na VaS dopis od 21. veljade 2025. godine, K|-ASA:024-04125-0311,
URBROJ:2170-01-0115-25-2; vezano za upit 6lana Zupanijske skup5tine Damira
Pilepi6a u nastavku dostavljamo odgovor na postavljena pitanja.

Primorsko-goranska Zupanija osnivad je sljede6ih domova za starije osobe:

1. Doma za starije osobe ,,Kantrida" Rijeka

2. Doma za starije osobe ,,Mali Kartec" Krk s dislociranom jedinicom na

otoku Rabu

3. Doma za starije osobe,,Volosko'Opatlia

4. Doma za starije osobe ,,Marko A. Stupari6" Veli Lo5inj s dislociranom
jedinicom na otoku Cresu

U domovima je smjeSteno oko 800 starijih osoba, a izvaninstitucijskim socijalnim

uslugama obuhva6eno je dodatnih 1000 korisnika. Na dan 11.3.2025. godine na

smje5taj u domovima za starije osobe Cekalo je ukupno 3.392 osoba. Analiziraju6i
situac'lju na razini pojedine ustanove moZemo zakljuditi da je u Domu za starije osobe

,,Kantrida" Rijeka uslugu smje5taja dekalo 1.986 osoba, u Domu za starije osobe ,,Mali
Karted' Krk437 osoba, u Domu za starije osobe ,,Volosko" Opatije 890 osoba i u Domu

za starije osobe ,,Marko A. Stupari6" Veli Lo5inj 79 osoba.



Vezano za liste dekanja u domovima za starije osobe bitno je istaknuti da
navedeni podaci ne predstavljaju reprezentativni uzorak jer dolazi do ,,dupliranja"
korisnika (isti korisnik se prijavljuje u nekoliko domova za starije osobe), te se u praksi

udestalo dogada da starije osobe koje su na listi odbiju smje5taj u dom kada prime
poziv od socijalnog radnika (oS uvijek su funkcionalnipa Zele ostati u vlastitom domu).
S obzirom da se trenutno izraduje Socijalni plan Primorsko-goranske Zupanije za
razdoblje od 2025. do 2027. godine (u daljnjem tekstu: Socijalni plan) sukladno
Pravilniku o jedinstvenoj metodologiji za procjenu potreba (NN br. 9012023) izvr5ena
je dubinska analiza potraZnje za smje5taj starijih osoba. Temeljem analize utvrdeno je
da na razini Zupanije postoji oko 1000 nedostatnih mjesta za uslugu smjeStaja za
starije osobe. S obzirom na navedeno, zajedno u partnerstvu sa JLS zapodeo je veliki
investicijskiciklus kako bise odgovorilo na nedostatne kapacitete. Zupanija sufinancira
izgradnju Centra za starije osobe u Kostreni diji 6e kapacitet iznositi 144 korisnika,
financira se uspostava dislocirane jedinice Doma ,,Kantrida" u Delnicama kapaciteta
59 korisnika (kroz dvije faze), financira se izrada cjelokupne projektne dokumentacije
za novu dislociranu jedinicu Doma ,,Marko A. Stupari" na Cresu (predvideni kapacitet
iznosi oko 80 korisnika) te se zajedno sa klasterom JLS sufinancira projektna
dokumentac$a za izgradnju Doma za starije osobe ,,Prsten" u Klani (predvideni
kapacitet iznosi oko 200 korisnika kroz vi5e faza).

Osim navedenog, Zupanija je aktivno ukljudena i u Sirenje izvaninstitucijskih
socijalnih usluga u zajednici kroz sufinanciranje pruZatelja usluge pomo6i u ku6i,
uredenjem i opremanjem klubova za starije osobe na podrudju Grada Rijeke u sklopu
Interreg projekta Centinoss te sufinanciranjem uspostave Dnevnog boravka za starije
osobe u Op6ini Jelenje. Domovi za starije osobe diji je osnivad Zupanija takoder
pruZaju izvaninstitucijske usluge starijim osobama dime se prevenira njihova
i n stitu cio n alizacija.

Sto se ti6e vremena dekanja od prijave do dobivanja smje5taja u domovima za
starije osobe valnoje naglasitida navedeni podatak nije mogu6e linearno prikazatijer
na njega utjedu dimbenici poput stupnja njege u ustanovi, vrsti sobe, stutusa korisnika
(samoplatac, korisnik koji spada u socijalnu kategoriju, posebne vrste korisnika koji
imaju pravo prvenstva poput hrvatskih branitelja). Analiziraju6i podatke na razini
domova za starije osobe moZemo zakljuditi da se na ostvarivanja prava smje$taja
najmanje deka u dislociranim domovima za starije osobe poput Doma za starije osobe

,,Marko A. Stuparid" Veli Lo5nj, a najvi5e u domovima koji gravitiraju velikim urbanim
sredinama poput domova za starije osobe ,,Kantrida" Rijeka i ,,Volosko" Opat'lja.

Vezano za strateg'rju putem koje bi se smanjilo vrijeme dekanja na uslugu
smje5taja u domovima za starije osobe Zelimo istaknuti da 6e se navedeni dru$tveni
izazov adresirati kroz Socijalni plan za trogodi5nje razdoblje i pripadaju6e godi5nje

akcijske planove. Zupanija 6e u narednom razdoblju, u partnerstvu sa JLS, znadajno
pove6ati smje5tajni kapacitet za starije osobe te 6e poseban naglasak staviti na
preventivne aktivnosti te pove6anje kapaciteta pruZatelja izvaninstitucijskih usluga
(poludnevni i dnevni boravci). Posebna pozornost 6e se usmjeriti na najranjivije
kategorije korisnika poput starijih osoba sa demencijom i starijih osoba ukljudenih u
palijativnu skrb.



Zupanija planira kroz razne poticajne mjere utiecati na kljudne dionike da se
pove6a broj licenciranih pruiatelja socijalnih usluga 5to 6e imati direktni utjecaj na

dostupnost i kvalitetu istih

Za sva dodatna poja5njenja stojimo na raspolaganju.

S po5tovanjem,

- -;.ttl ''.
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PRI MORSKO-GORANSKA ZU PANIJA

Zupanijska skupStina

KLASA: 024-04125-0311
URBROJ : 217 0-01 -01 15-25-3
Rijeka, 21. veljale 2025.

zuparu ZLATKO KOMADINA, ovdje

PREDMET: Pitanje ilanice Zupanijske skupStine IVE R|N6IC
- odgovor, traZi se

Po5tovani,

Na 33. sjednici Zupanijske skup5tine Primorsko-goranske 2upanije odrZanoj dana

20. veljace 2025. godine u skiopu aktualnog sata dlanica Zupanijske skup5tine lva Rindi6

postavlla je pitanje vezano za problematiku koncesije ribolovnog dru5tva Luben na

Mrtvom kanalu.

V'rje6nica je zalralila pisani odsovor.

U prilogu se dostavlla izvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 33. sjednice

Zupanijske skup5tine Primorsko-goranske Zupanije od 20. veljade 2025. godine u svrhu
pripreme pisanog odgovora.

S poStovanjem,
PRE

Marko Mandi6

Prilog:
1. lzvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 33. sjednice 2S

DOSTAVITI:
1. Naslovu,
2. Pismohrana, ovdje

O tome obavijest:
1. Upravnom odjelu za pomorsko dobro, promet i veze, Rijeka, Slogin kula 2llll,

n/r prodelnice lzabele Lin6i6 MuZi6

K



lzvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 33. sjednice Zupanijske skup5tine
Primorsko-goranske Zupanije od 20.2.2025.

IVA RINEIC;

,,Tako da dobar dan svima. Ja 6u postaviti 1 pitanje koje nije ba5 inade u mojoj domeni,
alije rijed o jednoj lokaciji koju doslovno moZemo vidjeti ovdje, sa balkona ili sa prozora,
a ti6e se zapravo problematike i prostora vezano uz dru5tvo Luben, dakle, Mrtvi kanal,
Znamo o demu govorimo. Naime, jako puno je u javnosti pitanja vezano za to i svakako
znamo da sada5nje stanje nije ne5to Sto je problem od ju6er. Po onome Sto sam uspjela
prona6i kao informaciju, dakle, problemi su podeli ve6 negdje 2020., naravno, znamo da
su se u meduvremenu mijenjali i nadleZni zakonski okviri, pa su, dakle, tu bile prijave,
blokade raduna itd. Ali sad smo u situaciji u kakvoj jesmo i nekakvom, dakle, rekla bih
stvarno dudnom razdoblju. Sve je to, naravno, dovelo do situacije, dakle, da je ugrolena,
naravno, i buducnost samoga dru5tva, ljudi koji tamo, naravno, imaju svoje, dakle barke,
ali i uop6e, govori se jako puno i o ocuvanju, dakle, rijedkog identiteta, odnosno Mrtvog
kanala kakav on jest. MoZemo samo, naravno, nagadati o razlozima toga no dinjenica
jest, dakle, da je jako puno propu5teno napraviti od strane razliditih, dakle dionika koji su
mogli sudjelovati u tome. Znam da se vode neki razgovori i pregovori sa Lubenom pa me
stvarno zanima u kojojje to fazi, a mislim da to zanima, dakle, ijavnost. Posebno, dakle
s obzirom na nadleZnost Zupanije, Sto je Zupanija do sada poduzela dakle za
rje5avanje te situacije, Sto naravno, namjerava poduzeti, i jo5 vainije, dakle, u
kojem roku, s obzirom da to traje, znaii od 2020. za rjeSavanje, dakle, koncesije
sportskom druStvu i sukladno, dakako, vaZe6im zakonskim rjeSenjima, odnosno
ima li Zupanija, Sto sam 6ula da je problem, dakle, u potpunosti ureden taj, dakle
plan, prostorno-plansku dokumentaciju za kopneni dio koji je, naravno, nu1an za
dodjelu koncesije? Evo, hvala."

ZLATAN MARUNIG;

,,Po5tovani svi, hvala predsjednide. Ovaj, optimistidni smo u postupku davanja koncesije
za Mrtvi kanal. Naime, problemi su podeli, nisu to bili problemi, nego vremenski period je
preskoden, naZalost, iz razloga Sto je 2019. godine Mrtvi kanal potpao pod Vladu
Republike Hrvatske, odnosno bila je luka drZavnog znadaja, njihov postupak nije okondan
u 3 godine, stigao je novi Zakon o pomorskom dobru i morskim lukama, a on je rekao da
je Mrtvi kanal ponovnoZupanijskogznalala ivra6en je nama na postupak. Sad smo u
dobroj fazi. Zaprimili smo pismo inicijative dru5tva za Mrtvi kanal i Primorsko-goranska
Zupanija radi prethodne radnje u postupku za davanje koncesije. Nadamo se da 6emo i

u narednim sjednicama Zupanijske skup5tine taj postupak i okondati."

MARKO BORAS MANDIC;

,,Dodatno. lli komentar?"

MA RINEIC;

,,Komentar. Menije drago da ste vi optimistidni, ali niste nas zaptavo informirali detaljnije
o tome, pa bih svakako molila u p!ryp!i&."
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PRrMoRsKo - GoRANSKA Zupnu.la

UPRAVNI ODJEL ZA
POMORSKO DOBRO, PROMET IVEZE

KLASA: 053-01 /25-02131
U RBROJ : 2'17 0-07 -0216-25-6
Rijeka, 5. oZujka 2025. godine

Pri morsko-goranska iu pan ija
Zupanijska skup5tina
n/p predsjednika
Marka Borasa Mandi6a
Adami6eva 10, Rijeka

PREDMET: Pitanje dlanice Zupanijske skup5tine lve Rindi6 u vezi
koncesioniranja sportske luke Mrtvi kanal
- odgovor, dostavlja se

Po5tovani,

dlanica Zupanijske skup5tine lva Rindi6 postavila je na 33. sjednici Zupanijske
skupStine Primorsko-goranske 2upanije odrZanojdana 20. veljade 2025. godine pitanja
o koncesioniranju luke posebne namjene sportske luke Mrfui kanal na koje dajemo
odgovor. U nastavku se daje prikaz aktivnosti od dana isteka prvotne koncesije na
predmetnom podrudju.

Dana 31 . kolovoza 202A. godine istekla je dvadesetogodi5nja koncesija za luku
posebne namjene, sportsku luku Mrtvi kanal koje je koncesionar bio Sportsko ribolovno
dru5tvo Luben.

Bududi da je sportska luka na dan isteka postojece koncesije raspolagala s vi5e
od 200 vezova sukladno odredbama Uredbe o razvrstaju luka otvorenih za javni
promet i luka posebne namjene (,,Narodne novine" broj 110104 i 82107) bila je
razvrstana u luku drZavnog znadaja, te je o pokretanju novog postupka i nadleZnosti
zatraleno mi5ljenje Ministarstva mota, prometa i infrastrukture - dalje u tekstu:
Ministarstvo. Ministarstvo je potvrdilo da se radi o luci drZavnog zna6aja te da koncesiju
daje Vlada Republike Hrvatske, te da se postupak provodi u Ministarstvu.

Slijedom navedenog Sportsko ribolovno dru5tvo Luben je, u svibnju 202O.
godine, upuceno da pismo inicijative podnese Ministarstvu mora, prometa i

infrastrukture.
Kako postupakza davanje koncesije nije pokrenut do dana stupanja na snagu

novog Zakona o pomorskom dobru imorskim lukama predmet (dalje u tekstu:ZPDML),
odnosno do 29.'srpnja 2023. godine Ministarstvo je predmet vratilo Primorsko -
goranskoj Zupaniji buduci da je povrSina ludkog podrudja manja od 5 hektara, 5to je
definirano 6lankom 85. ZPDML koji ukazuje da su sportske luke vede od pet hektara
luke posebne namjene driavnog znataja.

Dana 30. prosinca 2024. godine zaprimljeno je Pismo inicijative Sportsko
ribolovnog dru5tva Luben za produljenje ugovora o koncesiji.



Sportsko ribolovno dru5tvo Luben, temeljem zakonskih odredbi, obavije5teno je

pisanim putem da nije moguce produljiti koncesijski ugovor s obzirom da je isti istekao,

a primoisko- gor"nika ZJpanije ne moZe, bez obzira na istek produZitijer je prvotna

koncesija dani na rok od Z0 gbOina Sto je maksimalan rok trajanja koncesija kojim su

davatelji Zupanije.
Radi navedenoga Upravni odjel za pomorsko dobro, promet i veze je pozvao

podnositelja inicijative"na dopunu dokumentacije koja jos nije zaprimljena, te paralelno

zapoceo sa pripiemnim radnjama pokretanja novog postupka davanja koncesije na

pomorskom dobru .a gorpodarsko kori5tenje sportske.luke Mrtvi kanal' Upuceni su

dopisi prema Konzervitorskom odjelu u Rijeci, Zupanijskom i Opcinskom drZavnom

odvjetnistvu u Rijeci. Takoder je zatraZena iokacijska inf_ormacija od Upravnog odjela

za urbanizam, prostorno uiedenje i graditeljstvo Grada Rijeke, te mi5ljenje

Gradonadeln ika Grada Rijeke.
Odgovore iz Grada Rijej<e jo5 uvijek nismo zaprimili'

U p-rethodnom periodi Sportst<o rjbolovno dru5tvo Luben pokrenulo je postupak

utvrdivanja granice luke posebne namjene Mrtvi kanal te je granica ludkog podrucja

luke posebni namjen" Mrtui kanal utvrdena rje5enjem Ministarstva mora, prometa i

infrastruktu re 25.oZuika 2021 .godine (KLASAa UP ll-342-22120-O2l 121, U RBROJ : 530-

03-2-1-1-21-3) sukla'dno kojeir je Sportsko ribolovno dru5tvo Luben dalo izraditi

geodetski ela'borat predmetne luke posebne namjene radi provedbe u katastru i

zemlji5noj knjizi.
Obuhvat lu6kog podrudja luke posebne namjene Mrtvi kanal utvrden je sukladno

oclrecllrama Takona 6 
'pomorskom dobru i morskim luk'ama (,,Narodne. novine" broj

1 58/03,1 00/04, 141 106, 38/09, 123111, 56/16, 98/19) i planiranoj namjeni predmetnog

poOrueja definiranoj dokumentrma prostornog uredenJa I to. Ptustuttrittr planonr

lr"O"nj" Grada nij|te (,,SluZbene novine Primorsko-goranske Zupanije broj 31/03,

26t05, 1 41 13, 31 17,'21 l 1ri i zzn9 - ispravak) i Generalnim urbanistickim planom Grada

Rijeke (,,sluzbene novine Primorsko-goranske zupanije brq07l07 i 14113 te ,,Slu2bene

novine grada Rrleke broj 8/14, 3t17 ' 21119, 11120 - ispravak)'

Navedeni dokumenti prostornog uredenja u podrucje luke posebne namjene

Mrtvi kanal obuhvatili su samo uski poias kopna uz kanal, ali ne i plato na kojem se

nalazi dizalica s prostoro m za servisiranje plovila, odnosno definirali su luku bez

operativnog kopnenog d't1ela.

Sukladno clanku 24. stavak 2. ZPDML granica luckog podru6ja luke posebne

namjene na kopnu obuhvaca prostor potreban za obavljanje djelatnosti .sukladno
namjeni luke te ostalih pratecih sadrZaja. Slijedom navedenoga bilo.bi svrsishodno da

se fodrudje luke posebne namjene, sportske luke Mrtvi kanal u dokumentima

prostornog ure6tenja Grada Rijeke proSiri na nadin kako bi se luka koristila kako je to i

u naravi i kako bi predmetna luka imala sve potrebne sadrZaje jer se u protivnome

nece moci legalno koristiti operativni kopnenidio'
SlijedJm navedenoga, a kako je i navedeno, odekuju se odgovori nadleZnih

tijela Grada Rrleke kako bi postupak bio nastavljan' 
... .---j:::-\

s postovanjem 
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PRIMORSKO.GORANSKA ZUPANIJA

Zupanijska skup5tina

KLASA: 024-04125-0311
URBROJ : 217 0-01 -01 15-25-4
Rijeka, 21. veljade 2025.

zupnru ZLATKO KOMADINA, ovdie

PREDMET: Pitanje 6lana 2upanijske skup5tine JOSIPA KATALINICA
- odgovor, traZi se

Po5tovani,

Na 33. sjednici Zupanijsl<c skupitinc Primorsko goranske Zupanije odrianoj dana
20. veljace 2025. godine u sklopu aktualnog sata 6lan Zupanijske skup5tine Josip
Katalini6 postavio je pitanje vezano za Centar za gospodarenie otpadom u Mari56ini,
i to podatke o vrsti i koli6ine otpada koje su u5le u postrojenje, koliko ie RDF-a
proizvedeno, a koliko plasirano na trZiste te koliko je pladeno za spaljivanje tog
RDF-a?

Vijecnik je zatralio pisani odsovor.

U prilogu se dostavlja izvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 33. sjednice
Zupanijske skup5tine Primorsko-goranske Zupanije od 20. veljade 2025. godine u svrhu
pripreme pisanog odgovora.

S po5tovanjem,
PRE IK

Marko ras Mandi6

Prilog:
1. lzvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 33. sjednice ZS

DOSTAVITI:
1. Naslovu,
2. Pismohrana, ovdje

O tome obavijest:
1. Upravnom odjelu za regionalni razvoj, infrastrukturu iupravljanje projektima, Rijeka,

Adami6eva 10N1, nir prodelnika Ljudevita Krpana



lzvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 33. sjednice Zupanijske skup5tine
Primorsko-goranske Zupan ije od 20.2.2025.

JOSIP KATALINIC;

,,Evo, hvala lijepa, ja 6u biti br1i, ja 6u odmah traZiti u pisanom obJiku . Zanima me, evo,

lavr5ila je ZOZ.q. godina i traZim da dobijem bilancu poslovanja Zupanijskog centra za
gospodarenje otpadom Mari56ina. Tu prije svega mislim na koliiine ivrste otpada koie
su u5le na postrojenje, koliko je RDF-a proizvedeno i koliko ie plasirano na trZi5te,
5to sekundarnih sirovina, Sto RDF-a i koliko smo platili za spaljivanje tog RDF-a?
Hvala."
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F REPUBLIKA HRVATSKA
PRI MORSKO.GoRANSKA Zupnru un

Upravni odjel za regionalni razvoj,
infrastrukturu i upravljanje projektima

KLASA: 053-01 125-01 118

U RBROJ : 217 0-091 1 1 -25-1 0
Rijeka, 7. oZ:ujkaz0zl.

Primorsko-goranska iupan ija
Zupanijska skupStina

n.p. predsjedniku g. Marku Borasu Mandi6u

PREDMET: pitanje 6lana Zupanijske skupStine Josipa Katalini6a
- odgovor - dostavlja se

Po5tovani

u prilogu Vam dostavljamo odgovor na pitanje 6lana Zupanijske skup5tine Josipa
Katalini6a koji smo zaprimili od tvrtke Ekoplus d.o.o. Vi5kovo.

S po5tovanjem,
,9

Krpan

Prilog:
Dopis TD Ekoplus d.o.o. (Broj: 2503-83/KG od 4. oZujka 2025. godine)

Naslovu
Arhiva

Adami6eva 10N1, HR-51000 Rijeka
T++38551 351900 F++385 51 351909 Erazvoi@pgz.hr Wvvvwv.pgz.hr

H



Broj:25O3-83/KG

ViSkovo, O4. oiuika 2025. godine

REruBUxA HRVATSTA

PRTMORSXO - GORATTFIA hlpmUl
Upravni odlel za regionalni n atof,

lnfrrtrukturu i upravfimp pn{eilrtlma

Adami&Ya loAn
SilxxlRUErA

Predmet: Pitanje dana Zryanljste skup8tine Josipa Katalini6a

- @r,bstwtfa*

Po5tovani,

roprimili smo Vat dopis (KtlSl:OS3 0!25 0Lh8, URDROJ: LfiA 0t11124 8) od dono ?5.

veljaCe 2025. godine, te se na istioiitujemo kako slijedi.

U Centar je u5lo 84.864 tona komunalnog otpada od dega 83.424 tona mije3anog komunalnog
otpada, 672 tona ostataka od liSdenja ulica, 55 tona otpada koji nije biorazgradiv i 703 tone
drobljenog glonralrog otpada. Odvujerro je sekurnlarrilr siruvira kaku sliiedi: 1.611 turra Fe frakclle
(Zeljeza) i 137 tona nonFe frakcije (aluminija). Proiaredeno je i plasirano na trii5te (predano na

oporabu) 8.985 tona RDF-a po cijeni 193,91 EUR/t.

S poitovanjem

EKOPIUS d.o.o.
Predsjednik uprave

Kristian

-ekoplus-
E .pls!. t!pv!d.. drultto ro
lc.Fdsn nl. olp.dcra Caa
R.glrtor lgovqckog cudo u Rilrci
lnb. O/K}1AO49OI-OV1OS3-4)
olb 101134882946
trir rHS27

o Hor8.lli, Pogl.d 2/4
HR -sla,6wsKovo

t .385513252OO
r ckoplut@rkopluc.hr
s ffi.€kogiur.hr

b{r*.
Errt ost brmorkicchr tsonk d.d..
IEAN HR7l 2402 0061 t OOS 6356 3

Prtvr.drE bonk€ Zogrcb d.d.,

reAN FrR4l 2340 QOe!t170 L'/44 4

F.d{oddf u?|!vl
t{rlrtton Gogporlrl
t li irdk nitcl
agA23O7 EUR (6.487.914.uro uplod.n
u cilololtl. lE,4.g9O .uro u n kretninomo)

(1,

7\ir t

..':i _
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REPUBLIKA HRVATSKA
PRIMORSKO.GORANSKA ZUPANIJA

2upanijska skup5tina

KLASA: 024-04125-0311
URBROJ : 217 0-01 -01 15-25-5
Rijeka, 21. veljade 2025.

ZUPAN ZLATKO KOMADINA, ovdje

PREDMET: Pitanje 6lana Zupanijske skup5tine LEONARDA PAVELE
- odgovor, traZi se

Po5tovani,

Na 33. sjednici Zupanijske skup5tine Primorsko-goranske 2upanije odrZanoj dana
20. veljade 2025. godine u sklopu aktualnog sata 6lan Zupanijske skup5tine Leonardo
Pavela postavio je pitanje vezano za apet lijednika obiteljske medicine u PGZ u
kojem izra1avaiu nezadovoljstvo preoptere6eno56u i uvjetima rada.

U odgovoru je navedeno da 6e se vijecniku dostaviti pisani odgovor.

- U prilogu se dostavlja apel i izvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 33. sjednice
Zupanijske skup5tine Primorsko-goranske 2upanije od 20. veljade 2025. godine u svrhu
pripreme pisanog odgovora.

S po5tovanjem,
.P NIK

Marko Mandi6

Prilog:
1. Apel
2. lzvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 33. sjednice ZS

DOSTAVITI:
1. Naslovu,
2. Pismohrana, ovdje

O tome obavijest:
1. Upravnom odjelu za zdravstvo, Rijeka, Riva 10/lll, n/r pro6elnice Vesne Cavar



lzvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 33. sjednice Zupanijske skup5tine
Primorsko-goranske Zupanije od 20.2.2025.

LEONARDO PAVELA;

,,ldemo sada na pitanje koje se tide znadi apela obiteljskih lijednika koji su poslali na
na5 mail. Stvarno jedan mail koji je u biti dosta lo5, gdje govore da nam je zdravstveni
sustav u raspadu. Jer da su preopteredeni, naravno svi kapaciteti, da dosta lo5e vizualno,
naravno, izgleda sve skupa i da jednostavno nismo uspjeli dobro organizirati same
lijednike i kako rade. Pismo je poduZe, ja sam ga dostavio gospodi Cavar, tako da bi molio
i nekakav odgovor oko toga. Medutim, znamo da ved vi5e od 10 dana to pismo kola znadi
medu svima nama unutar Zupanije. Ako jo5 netko leli, molemo ga poslati na mail. Znadi,
apel zdravstvenih djelatnika diljem Primorsko-goranske Zupanije. Evo, to je jako bitna
stavka. Hvala."

VESNA EEVER;

,,Po5tovani predsjednide, po5tovani 6lanovi Skup5tine, po5tovani Zupane, kolegice,
kolege, mediji. Sto se ti6e problema lijednika obiteljske medicine, odnosno primarne
zdravstvene za5tite u Domu zdravlja, to je stalna konstantna tema, naZalost, takva je
kakvaJe. Sto se ti6e uvjeta ruda,Zultalrija tiirrirrraksirrralrru, ztratu koliko ulaZenro u razvoj,
odrZavanje sustava, u obnavljanje, izgradnju, energetsku obnovu, tako da u biti, ako
trebate nekakav detaljniji odgovor, dobit 6ete ga pisanim putem. NUe uop6e problem."



APEL OBITEUSKIH LUEENIKA: ZDRAVSTVENI SUSTAV NA RUBU KOLAPSA

Zupanijski vijeinik Leo Pavela zaprimio je pismo obiteljskih lijeinika Doma zdravlja Primorsko-
goranske Zupanije, koji dramatiino upozoravaju na alarmantno stanje u primarnoj zdravstvenoj

zaStiti te je obeiao da ie ovo alarmantno pismo proslijediti svim med'ljima u PGZ-u i da ie na

aktualnom satu Zupanijske skupitine 20. veljade traiiti otitovanje nadleinih u PGZ-u na ovu

temu. U svom apelu, lijeinicitraZe hitne promjene u odnosu iupanije prema domovima zdravlja

i obiteljskoj medicini kako bi se sprijedio potpuni kolaps sustava s nesagledivim pcisljedicama za

pacijente i medicinsko osoblje.

Zdravsfueni sustav u raspadu

Da hrvatski zdravstveni sustav ne funkcionira dobro, nije novost. Vei godinama biljeiimo stalno
pogorianje uvjeta, unatoi sve veiim izdvajanjim a za zdravstvenu skrb. Dok je broj stanovnika u

Hrvatskoj smanjen za viSe od pola milijuna, liste dekanja na preglede su duZe nego ikada, a

kvaliteta medicinske usluge sve loiija. Na svemu tome profitiraju tek oni koji uspjeino trguju
medicinskom opremom i lijekovima, dok se pacijentima i zdravstvenom osoblju uvjeti
pogorSavalu.

Proradun PGi-aje 353 milijuna eura, a 40%tognovca se troii na zdravstvo 5to iznosi vrtoglavih

141.200.000 eura!
Posebno loia situacija je u domovima zdravlja Primorsko-goranske Zupanije, gdje su zgrade

dotrajale, fasade otpadaju, cijevi propu5taju, sanitarni Evorovi su nefunkcionalni, a higijenski
standardi ispod svake razine.

Preopteredenost i premali kapaciteti
Lijednici obiteljske medicine u svom pismu iznose niz zabrinjavajuiih podataka. lstaknuli su kako

su preoptereieni, s neodriivim brojem pacijenata po timu, 5to ugroZava sigurnost pacijenata i
kvalitetu zdravstvene skrbi.

"Broj pacijenata kojibisvakiobiteljski lijedniktrebao imati je L.700, no u praksisu ambulante
prebukirane s preko 2.L25 pacijenata. To znaii da dnevno moramo obaviti 100-150 kontakata, a
ponedjeljkom i'do 200. Telefonski pozivi, e-mailovi, osobni dolasci, kuine posjete - sve to
obavljamo u uvjetima u kojima je nemogude osigurati kvalitetnu medicinsku skrb", stoji u pismu.

Obiteljski lijetnici upozoravaju kako ovakav pritisak poveiava vjerojatnost medicinskih
pogreSaka i dovodi doizgaranja zdravstvenog osoblja. Poseban problem je Sto tredina lijefnika u

PG1-u ima viSe od 65 godina, a neki rade i nakon 80. godine iivota jer sustav nema zamjena.

Pacijenti ostaju bez zdravstvene skrbi
S obzirom na to da je sustav pred pucanjem, pacijenti vei sada osjeiaju posljedice. Liste iekanja
na preglede su duge, ordinacije se zatvaraju, a sve vi5e ljudi prisiljeno je traiiti medicinsku
pomod u hitnim prijemima bolnica, 5to dodatno optereiuje ionako preoptereiene bolnitke
kapacitete.



"Privatne poliklinike ie i dalje wjetati, a oni koji ne mogu platiti privatne preglede ostat ie
prepuSteni sami sebi", kaiu lijednici.

Za htjevi obiteljskih lije€nika
Obiteljski lijednici Primorsko-goranske iupanije ne traZe nemoguie, vei nuZne mjere kako bi se
sustav odriao:

. PrivlaEenje mladih l'ljeinika i medicinskih sestara kako bi se sprijetilo zatvaranje
ordinacija,

. Ne povedavati broj pacijenata po timu jer je ved sada opteredenje neodriivo.

. Financtjska stimulacija rada u dvije ambulante kako bise ublaiio problem
preopteredenosti.

. Posebna organizacija rada u turistidkim mjestima tijekom ljetne sezone kada se broj
stanovn ika u deseterostruduje.

. ZapoSljavanje administrativnog osoblja kako bi se lijednici rasteretili nepotrebnog
birokratskog rada.

. Hitno uredenje domova zdravlja kako pacijenti ne bi morali boraviti u zapu5tenim i

neh igijenskim prostorima.

Zupanijski vijeinik Leo Pavela predloZio je takoder da se studenti medicine znatnije ukljuEe u
honorarne poslove u zdravstvenom sustavu te da za to dobivaju naknadu, jerje potpuno
nelogifno da studenti medicine pobolj5avaju svoju privatnu financijsku situaciju konobarenjem
po kafiiima umjesto da rade u struci!

Vrijeme za hitne promjene
Obiteljski lijeinici upozoravaju da de, ako se hitno ne poduzmu konkretne mjere, zdravstveni
sustav potpuno kolabirati. Sve viSe pacijenata ovisit ie o privatnim klinikama ili ie ostati bez

osnovne medicinske skrbi.

"Doili smo do todke u kojoj vi5e nema vremena za odgadanje. Pozivamo iupaniju da preusmjeri
raspoloiiva sredstva u obiteljsku medicinu i omoguii gratfanima dostojanstvenu i dostupnu
zdravstvenu zaititu. U protivnom, svi6emo osjetiti posljedice", zakljuduju lijednici u svom apelu,
Situacija je alarmantna i potrebna je hitna intervencija nadleZnih tijela kako bi se sprijedila
potpuna erozija javnog zdravstvenog sustava u Primorsko-goranskoj iupaniji.



REPUBLIKA HRVATSKA
PRIMORSKO GORANSKA

ZupnruuR
UPRAVNI ODJEL ZA ZDRAVSTVO

KLASA;05 3-01 125-021 1 0
U RBROJ :2 17 0-041 1 -25-1 1

Rijeka, 28. veljade 2025, godine

Dostaviti:
1. Naslovu

PRIMoRSKo coRANSKA ZuPRtttt.lR

PRIMORSKO.GORAN SKA ZUPNru I.IR
ZupnrutusKA sKUPSrtrun

n/r predsjedniku Marku Borasu Mandi6u

zdravstvo:

r, dr, med,

ffi
w

ffiw

PREDMET: Pitanje 6lana Zupanijske skupStine LEONARDO PAVELA

odgovor-dostavlja s€,

v ezaVa$ dopis ' KLASA: 02 4-04 125-03/1 ; U RB R O J :217 0-0 1 -01 I 5-25-5

Po5tovani,

S po5tovanjem,

Na 33. sjednici Zupanijske skup5tine Primorsko-goranske Zupanije odrZanoj

dana 20. veljade 2025. godine u sklopu aktualnog- sata dlan Zupanijske.sk'pllg
Leonardo pavela postavidje pitanje vezano zaapel lijednika obiteljske medicine UPGZ

u kojem izra1avaiu nezadovoljstvo preoptere6eno5du i uvjetima rada'

Slijedom traZenog dostavljamo predmetni odgovor u privitku ovog dopisa'

Primljeno 3.3.2025.

Klasif i kacijska oznaka Ustr.jed

024-04125-0311 01-01 5

Urudibeni broj Pril VTtj

2170-25-11

Na znanie: _^ g.._^- ..-:ll-ian jiZatezalo, dipl. iur., voditeljici Ureda za pripremu sjednica, Tajni5tvo Zupanije

2. Zlatku Komadini, dipl. ing, Zupanu Primorsko - goranske Zupanije
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Broj:0L-39312-25

Rijeka, 27. veljade 2025

Primorsko-goranska iu pan'rja

Upravni odjel za zdravstvo
Riva 10, 51 000 Rijeka

PREDMET: Pitanje ilana Zupanijske skup5tine Leonarda Pavele
- odgovor, dostavlja se

PoStovana,

Temeljem upita dlana Zupanijske skup5tine Primorsko-goranske iupanije (eGZ), Leonarda Pavele,
postavljenog na 33. sjednici Skupitine odrianoj dana 20, veljade 2025, godine, vezano uz apel lijednika
obiteljske medicine u PGZ u kojem izraiavaju nezadovoljstvo preoptereienoiiu i uvjetima rada,
dostavljamo sljedeti odgovor.

Dom zdravlja Prirnorsko-goranske iupanije, pod vodstvom nove Uprave koja je pofela s radom u
srpnju 2023. godine, kontinuirano ukazuje relevantnim institucijama, na kljuine probleme hrvatskog
zdravstvenog sustava i njihove posljedice na primarnu zdravstvenu zaititu, zaposlenike i pacijente.

Na 30. sjednici Zupanijske skupitine, u listopadu 2024, godine, prezentirali smo prethodno dostavljeni
pisani izvje5taj o stanju opce/obiteljske medicine u Primorsko-goranskoj iupaniji. U izvjeitaju su

predstavljeni podaci o popunjenosti mreZe javno zdravstvene sluibe, moguinosti ugovaranja dodatnih
timova, broju pacijenata po svakoj ordinaciji obiteljske medicine te smo izradunali optimalni broj
ordinacija s obzirom na broj stanovnika po jedinici lokalne sarnouprave u iupaniji. Posebno smo
ukazali na nedostatak lijeiniEkog i sestrinskog kadra, s obzirom na zabrinjavajuii broj djelatnika koji

vei ostvaruju uvjete za mirovinu ili ie ih ostvariti u narednih pet godina,

Od tada je nekoliko privatnih ordinacija prestalo s radom radi umirovljenja djelatnika, a Dom zdravlja
je, u skladu s kadrovskim i organizacijskim moguinostima, neke od tih ordinacija preuzeo kako bi

mogle nastaviti s nesmetanim radom, dok su se pacijenti ordinacija koje su se trajno zatvorile
preraspodijelili po ostalim ordinacijama u Zupaniji. Nastavljamo ulagati dodatne napore u osiguranje
popun1enostr zdravstvene mre2e i dostupnost zdravstvene zaStite za nase gradane. Redovrto
raspisujemo natjeiaje za prijem zdravstvenih djelatnika u radni odnos koji ostaju otvoreni do popune

nepopunjenih radnih mjesta, radi nedostatnog odaziva. S jednakim izazovom susreiemo se i prilikom
traienja kadra za rad u turistidkim ambulantama u ljetnoj sezoni. Takoder, sve deiie se suodavamo s

poteikoiama u organizaciji zamjena prilikom iznenadnih odsutnosti djelatnika. U takvim okolnostima
odluke o preraspodjeli osoblja donosimo brzo, s ciljem otuvanja kontinuiteta skrbi za pacijente. Svjesni

smo da takva rje3enja mogu dodatno opteretiti odredene timove, ali ona su nuina kako bi se

zdravstvene usluge pruZale pravovremeno ibez prekida.

Nadalje, kroz raspisivanje natjedaja za specijalistiiko usavrlavanje lijeinika obiteljske medicine
nastojimo privuii lijednidki kadar koji je ranije izrazio dobivanje specijalizacije kao jedan od
motivirajucih faktora za rad iostanak u Domu zdravlja. U petogodiSnjem razdoblju od 2020. do7O24.
raspisali smo 32 specijalizacije iz obiteljske medicine, ito je skoro tri puta vile od razdoblja 2015. do
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2019. kada se raspisalo 12 specijalizacija, Temeljem detaljne analize izradili smo petogodi5nji plan

specijalizacija za razdoblj e2025. do 2029. u kojem predlaiemo raspisivanje 15 specijalizacija obiteljske

medicine godi5nje kako bi se nadoknadio prirodni odljev lijednika. Sestrinski kadar nastojimo privuii

predstavljanjem Doma zdravlja tijekom nastave za medicinske sestre na srednjoikolskoj, viioj i

visokostruinoj razini. Naie magistre sestrinstva prilikom sudjelovanja na edul<acijama, kongresima i

struEnim skupovima u Hrvatskoj i inozemstvu nastoje zainteresirati potenciialne kandidate za rad u

ordinacijama obiteljske medicine u naSoj Ustanovi te ih informiraju o mogucnostima zapoiljavanja'

Tijekom proilog mjeseca, odrZali smo sastanak s predstavnicima lijeinika obiteljske medicine Doma

zdravlja kako bi s njima raspravili aktualne izazoves kojima se susreiu i moguia rjeienja. O navedenim

problemima raspravljalo se i na Strudnom vijeiu te aktivno radimo na pronalaienju konkretnih mjera

za poboljlanje uvjeta rada lijednika obiteljske medicine, uzimajuii u obzir prijedloge naiih djelatnika.

Sudjelovali smo na nizu sastanaka relevantnih organizacija (l(oHOM, UPUZ, Medicinski fakultet u

Rijeci) kako bismo pokuiali zajednidki pronaii dugoroina rjeienja zaizazove u primarnoj zdravstvenoj

zaStiti.

Ovom prilikom ielimo se osvrnuti i na navode iz Apela, u kojem lijeinici istiiu da je ,,broj pacijenata

koji bi svakiobiteljski lijednik trebao imati 1.700, no u praksi su ambulante prebukirane s preko 2.125

pacijenata." Hrvatski zavod za zdravstveno osiguranje (HZZO) u svojoj Odluci o osnovama za sklapanje

ugovora o provodcnju zdravgtvcnc roltitc iz obvcrnog rdrav6t\,Bnog ori6trranja (NlNl \6/1 7) propisttje

minimalni broj osiguranih osoba opredijeljen za pojedini tim (1.275), standardni broj (1.700) te

maksimalni broj osiguranika 12,125]r. Prema zadnjim javno dostupnim podacima HZZO-a iz prosinca

2024.,brojordinacija obiteljske medicine u Zupaniji iznosi 158, od dega je 86 ordinacija u sastavu Doma

zdravlja, a 72 su privatno ugovorene ordinacije. Od ukupnog broja ordinacija, samo 3 ordinacije imaju

veii broj pacijenata od mal<simalno propisanog broja pacijenata po ordinaciji (2.125'), od toga su dvije

privatne ordinacije, a jedna u sastavu Doma zdravlja. Veiina ordinacija, njih 104, imaju manje od

standardnog broja pacijenata (L.700), od iega njih 30 ima manje od minimalnog propisanog broja

pacijenata (L.2751. Manji broj pacijenata uglavnom imaju ordinacije u ruralnim iotodnim l<rajevima,

ali i nekoliko ordinacija u Gradu Rijeci. Svjesni smo da, s obzirom na starenje stanovniitva, produljenje

iivotne dobi te poveianje prevalencije kronidnih i onkoloikih bolesti, kao i napredak dijagnostiikih i

terapijskih moguinosti, opteretenje zdravstvenih djelatnika raste. Unatoi tome, vaino je napomenuti

da, prema aktualnim podacima situacija s optereienjem ordinacija nije jednako kritidna u svim

dijelovima iupanije. Struina dru3tva obiteljske medicine vei su traZila smanjenje definiranog

minimalnog, optimalnog i mal<simalnog broja pacijenata po timu kako bi se osigurala bolja kvaliteta

zdravstvene skrbi, kao i uvodenje administrativnog osoblja u ordinacijama te u potpunosti

podriavamo njihove zahtjeve, prepoznajuii nuinost ovih promjena za pobolj5anje radnih uvjeta

zdravstvenih djelatnika i kvalitete skrbi za pacijente.

Aktivno radimo i na ulaganju u infrastrukturu i medicinsl<u opremu apliciranjem na relevantne

natjeiaje i pozive za sufinanciranje. Projel<ti energetske obnove financirani su iz Nacionalnog plana

oporavka i otpornosti (NPOO), Poziva na dodjelu bespovratnih sredstava Energetska obnova zgrada

javnog sektora. U tijeku su znadajni projekti u ispostavama Ravna Gora (ukupne vrijednosti

77g.694,7L€), Delnice (ukupne vrijednosti 1.731.855€) i Crikvenica (ukupne vrijednosti

l-.562.692,50€), koji obuhvaiaju obnovu vanjske ovojnice zgrada, zamjenu fasadne stolarije i rasvjete,

modernizaciju sustava grijanja te postavljanje fotonaponsl<ih elektrana. Planirane mjere donijet 6e

znaiajne uStede energije - smanjenje godiSnje potrebne toplinsl<e energije za grijanje, smanjenje

godiSnje potrebe primarne energije te smanjcnje emisija staklenitkih plinova u odnosu na postojeie

itanle. Oiekivani udinci ovih ulaganja ukljuduju poboljianje energetske uiinkovitosti, smanjenje

troikova te unaprjedenje uvjeta rada zdravstvenih djelatnika i boravka pacijenata. Uz navedene

projekte, kroz Program teritorijalnih ulaganja i pravedne tranzicije za razdoblje 2O2L-2O27. osigurana



t*.-l
ii f: [v? e i] R ylv i., J li,

su sredstva za projekt,,Uredenje centra za poboljianje kvalitete iivota na otocima", ukupne vrijednosti
2.088,000,00€, Projekt ukljuduje energetsl<u obnovu zgrade Doma zdravljaPGZ na Krku te uredenje
informativno-edukacijskih centara na otocima Rabu i Loiinju, s ciljem unapredenja informiranosti i

educiranostigradana o zdravlju ikvaliteti iivota. Aktivnostiobuhvaiaju adaptaciju edukacijskog centra
u Krku, nabavku opreme za edukacijske centre te organizaciju edukativnih programa za zdravstvene
djelatnike i korisnike zdravstvenih usluga. U pripremi je i potrebna dokumentacija za prijavu na novi
natjedaj energetske obnove kojom planiramo obnovu jednog makrocentra na podruiju grada Rijeke.

Dodatno, protekle godine nabavljena je oprema za L2 turistidkih ambulanti (Opatija, Lovran, Rijeka,
Crikvenica, Novi Vinodolski, Krk, Cres, Nerezine, Martiniiica, Mali Loiinj, Rab i Lopar) u vrijednosti od
75.897,75€, ukljudujudi radunalnu opremu, uredski namjeBtaj imedicinske uredaje poput EKG-a,

automatskog vanjskog defibrilatora, hladnjaka za lijekove, tlakomjera, stetoskopa i ostale opreme
sukladno Pravilniku o normativima i standardima za turistidke ambulante. Dio opreme nalazi se u
prostorima turistidkih ambulanti, a dio opreme, sukladno Uputi Ministarstva zdravstva, vei koriste
lijetnici u svojirn ordinacijama u svakodnevnom radu s pacijentima, U tijeku je novi Javni poziv za

opremanje turistiikih ambulanti u 2025. godini, s moguinoS6u prijave opreme u vrijednosti od
30.000,00€, dok se u svibnju odekuje otvaranje Javnog poziva vrijednog 50.000.000,00€ za opremanje
domova zdravlja na razini primarne i specijalistidko-konzilijarne zdravstvene zaltite, ukljudujuii
podrudja obiteljske medicine, ginekologije, pedijatrije, oftalmologije, interne medicine i fizikalne
terapije, kao i manje infrastrukturne radove,

U zadnjih godinu dana odrZali smo brojne sastanke s delnicirna lokalnih samouprava diljem Zupanije
kako bi u suradnji s njima osigurali bolje uvjete za zdravstvene djelatnike i potaknuli njihov dolazak i

ostanak u manjim sredinama. U viSe navrata apelirali smo na vainost lokalnih poticaja koji mogu
znadajno utjecati na privladenje kadra, ukljudujuii osiguravanje sluibenih ilisubvencioniranih stanova,
dodjelu financijskih poticaja za rad u manjim mjestima, ruralnim i otodnim podrudjima te pruZanje
dodatnih beneficija poput vrtiia za djecu zdravstvenih djelatnika, Unatoi naiem angaimanu, interes
za rad u odredenim podrudjima i dalje je nedostatan, 5to dodatno naglaiava potrebu za aktivnijim
ukljudivanjem lokalnih zajednica u rjeiavanje ovog problema te ovim putem ponovno apeliramo na
jedinice lokalne samouprave da razmotre dodatne moguinosti za financijske i logistieke poticaje koji
bi zdravstvenim djelatnicima olakiali rad i iivot u tim sredinama. To moie ukljuiivati sufinanciranje
troikova prijevoza, osiguravanje stipendija za studente medicine i zdravstvenih struka uz obvezu rada
u tim podrudjima, adaptaciju i opremanje ordinacija kako bi uvjeti rada bili ito privladniji, kao i

uvodenje dodatnih mjera koje bi zdravstvenim radnicima omoguiile bolju integraciju u lokalnu
zajednicu. Dugorodno, samo zajedniikim djelovanjem svih dionika moZemo doprinijeti poboljianju
uvjeta rada zdravstvenih djelatnika iosigurati odrZivu idostupnu zdravstvenu skrb za stanovnike cijele
iupa nije.

S poStovanjem,

Ravna
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REPUBLIKA HRVATSKA
PRIMORSKO.GORANSKA ZUPANIJA

Zupanijska skup5tina

KLASA: 024-04125-0311
URBROJ : 217 0-01 -01 15-25-6
Rijeka, 21. veljade 2025.

Zupnru zLATKo KoMADINA, ovdje

PREDMET: Pitanje dtana Zupanijske skupStine NEDJELJKA PINEZICA
- odgovor, traZi se

Poitovani,

Na 33. sjednici Zupanijske skup5tine Primorsko-goranske Zupanije odrZanoj dana
20. veljade 2025. godine u sklopu aktualnog sata 6lan Zupanijske skup5tine Nedjeljko
Pinezi6 postavio je pitanje:

,,Da li Primorsko-goranska Zupanija ima Zelje pokrenuti program potpora
male vrijednosti za svoje gradane, iznajmljiva6e obiteljskog smje5taja, da bi
sljede6i primjer jedinica lokalne samouprave u6inila isti korak u nikad izazovnijoj
turistidkoj godini?"

Vije6nik je zatraZio pisani odqovor.

_ U prilogu se dostavlla izvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 33. sjednice
Zupanijske skup5tine Primorsko-goranske Zupanije od 20. veljade 2025. godine u svrhu
pripreme pisanog odgovora

S po5tovanjem,
P EDNIK

Marko ras Mandi6

Prilog:
1. lzvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 33. sjednice ZS

DOSTAVITI:
1. Naslovu,
2. Pismohrana, ovdje

O tome obavijest:
1. Upravnom odjelu za turizam, poduzetni5tvo i ruralni razvoj, Rijeka, Riva 10/lll,

n/r pro6elnice Alessandre Ban

'' , i _ .



tzvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 33. sjednice Zupanijske skup5tine
Primorsko-goranske Zupan ije od 20.2.2025.

NEDJELJKO PINEZIC;

,,Hvala predsjednide, uva2ene kolegice i koleg-e, lupane sa suradnicima, uvaZeni

zastupnide Hrvatskog sabora, gospodine Mileti6. Zupanijski proradun i proradun jedinica

lokalnih samouprava u onom svojem kreativnom dijelu imaju najvedi izvor prihoda u
porezu na dohodak, dakle porez na dohodak je osnovni prihod iz kojega mi planiramo

aktivnosti, diZemo ruke i stvaramo plan. U procesu dono5enja visine poreza na dohodak
jedino Zupanije ne sudjeluju, drZava propisuje limite, donje i gornje, lokalne jedinice

lokalne samouprave propisuju visinu tog poreza na dohodak, pa bi se moglo re6i da

Zupanija ima vrlo komfornu zonu da u nidemu ne sudjeluje, a koristi ta sredstva. Kako

smo u zadanim rokovima do kraja veljade, sada upravo u procesu dono5enja visine
poreza na dohodak, a kako je u onom dijelu drugog dohotka, dohotka od imovine,
imovinskih prava, iznajmljivanja smje5taja turistima do5lo do nevidenog pove6anja
poreza na dohodak za 5 puta od 20 do 100,00 EUR u onom minimalnom iznosu, tako su

odredene jedinice lokalne samouprave prema svojim gradanima, prema ljudima koji imaju
prebivali5te u toj jedinici lokalne samouprave, napravile 1 korak za kojega 6u_postaviti
pitanje mole6i onda i u pisanom obliku odqovor koji bi se odekivao i od Zupanije.
Konkretno, radi se o Gradu Malom Lo5inju, konkretno radi se o Opcini Ba5ka, gdje je

upravo iskori5tena mogudnost povrata dijela prepla6enog poreza kroz poticaje male
vrijedrrusti za vlastite stanovnike, gradanke i gradane koji pla6aju porcz na dohodak, onaj
prvi od nesamostalnog rada, samostalne djelatnosti, pa sad i ovaj drugi dohodak, time
hrane proradun op6ine, time hrane proradun Zupanije, ne bi li kroz taj povrat poreza se

stvorila nova vr'rjednost u turizmu, ne bi li se nosili bolje u ovom turbulentnom vremenu
saizazovima na turisti6kom trZi5tu, ne bi li se pobolj5alazapravo ponuda i ne bi li se na

koncu konca kroz bolji promet onda vratio i ve6i porez na dohodak, opet u proradun?

Pitanje je slijedeie: Da li iupanija Primorsko-goranska ima Zelje pokrenuti program
potpora mate vrijednosti za svoje gradane, iznajmljivade obiteljskog smjeStaia, da
bisljede6i primjer jedinica tokalne samouprave udinila isti korak u nikad izazovnijoi
turistidkoj godini? Posjetit 6u samo da je Zupanija imala program mikro kredita u

sustavu Kvarner Family gdje je subvencionirala kamatu poslovnih banaka i gdje su ljudi

na taj nadin dobili dio povrata tog porcza koji pla6aju i pobolj5ali ukupnu sliku turizma
P rimorsko-gora nske Zuparr ije. Hva la lijepo. "

MARKO BORAS MANDIC;

,,Hvala. Da li 6e Zupan odgovoriti ili ce u pisanom.

U pisanom?

Evo, Zupan je rekao da 6e odgovor biti u pisanom obliku."
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j Primfeno 27.2.2025.

Klasifikacijska oznaka Ustr.jedREPUBLIKA HRVATSKA
P R I MO RS KO.GO RAN S KA ZU PRI'I I.IR

Upravni odiel za turizam,
poduzetni5tvo i ruralni razvoi

KLASA: 05 3-0 1 I 25-0 1 I 36
URBROJ : 217 0-08-01 15-25-1

Rijeka, 26. veljade 2025.

€rb
w

B 024-04125-031 1

luruozueni rrol - _.
01-01 5

Pril Vrij

2170-25-8

ZupnHl.lsKA sKUPSnrue
PRIMORSKO.GORANSKE ZUPAU.IE

N/r Marka Borasa Mandi6a,
predsjednika Zupanijske skup5tine

PREDMET: Pitanie 6lana |upaniiske skupStine NEDJELJKA PINEZICA
odgovor, dostavlia se;

Po5tovani,

Na 33. sjedniciZupanijske skup5tine Primorsko-goranske Zupanije odrZanoj 20.

veljade 2OZS. godine, u'sklopu aktualnog sata, dlan Zupanijske skup5tine Nedjeljko

Pinezi6 postavio je Pitanje:

,,Da li primorsko-goranska Zupanija ima Zelje pokrenuti program potpora

male vrijednosti za svoJe gradane,-iznajmljiva6e obiteljskog smie5taja, da bi,

slijede6i primjer jedinita lokalne samouprave, udinila isti korak u nikad

izizovn'rjoj turistidkoj godini?" le zalra1io pisani odgovor.

Upravni odjel za turizam, poduzetniStvo i ruralni razvoi se prilikom izrade

godisnjeg programa dodjele potpora male vrijednosti poduzetnicima Primorsko-

ior"nrfJ Zupa-nije (Koriinici potpora u smislu ovog Programa su - subiekti malog

iospodarstvb niixro) mati i srednji poduzetnici koii su fizieke i pravne osobe lskllu\lvo

iegistrirani kao obrti itrgovadka dru\tva d.o.o., i.d.o.o. te ustanove u 100% privatnom

vlisnistvu s registriraniTzr s1'ediStem na podruCiu Primorsko-goranske iynanrie) mora

draati vaze6eglPrograma mjera za razvoi poduzetniSwa za razdoblie 2022' do

2025.(u daljnjem teklstu: progiam mjera). Program mjera je kratkorodni_akt strate5kog

planiranja tiojim se uspostaiya raziojni okvii p.oduzetni5tva na podrudju Primorsko-

ioransf'e Zupanije u si,hdu s-postoje6im strate5kim.dokumentima i propisima koji se

i6u poOuzeinistva i razvojne'strategije na podru6j.u Primorsko-goranske Zupanije,

n.prOfif" Hrvatske i Eurofske unije.Fritome se vodilo raduna na razlike koje postoje

izmeclu razvijenijih i manje razviienih sredina (otoci, primorje igorja), a.-sve sa svrhom

strateSkog usmleravanja'poticajnih sredst^u^)^Oatjnji razioipoduzetniStva u Zupaniji.



ove je godine u planu izrada novog viSegodisnjeg strateskog dokumentavezanog za razvoi poduzetni5tva ,,Prog11m mJera rizvoja poduzetnistva u primorsko-goranskoj Zupaniji za razdobtle ZoCA.-1OSO. g;dine;. 
'

Budu6i da je na snazi novi Zakon u turizmu, u izradi su planovi upravljanjadestinacijama (koje 6e izraditi. regionalna i lokalne turistidke zajednice) te lzraduniprihvatnih kapaciteta na razini desinacija xop iiriaulu turistidke zajednice za jedinicelokalne samoupray" 
1.. 

i-ll' kategorije prema indeksu turistidke razvijenosti. slijedomdobivenih podataka i informaciji, iazmotrit 6e_ se potreb.a i mogucnost uklju6ivanjapotpora male vrijednosti i zaiznalmllivade ouiter;stog-;mjestaja u ioui Fiogram mjera.

S po5tovanjem,

Dostaviti:
1. Naslovu
2. U spis

PROEEL

, dipl.oec.
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REPUBLIKA HRVATSKA

PRIMORSKO.GORANSKA ZUPANIJA
Zupanijska skup5tina

KLASA: 024-04125-0311
U RBROJ : 217 0-01 -01 15-25-7
Rijeka, 21. veljace 2025.

zupnru zLATKo KoMADINA, ovdie

PREDMET: Pitanje ilana Zupanijske skup5tine ORJENA PETKOVICA
- odgovor, traZi se

Po5tovani,

Na 33. sjednici Zupanijske skup5tine Primorsko-goranske Zupanije odrZanoj dana
20. veljade 2025. godine u sklopu aktualnog sata dlan Zupanijske skup5tine Orjen
Petkovi6 postavio je pitanje vezano za projekt dogradnje i pobolj5anja luike
infrastrukture na podruiju uvale Zurkovo u Kostreni.

U odgovoru je navedeno da ce se vije6niku dostaviti pisani odgovor.

U prilogu se dostavlla izvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 33. sjednice
Zupanijske skup5tine Primorsko-goranske Zupanije od 20. veljade 2025. godine u svrhu
pripreme pisanog odgovora.

S po5tovanjem,
EDNIK

Marko Mandi6

Prilog:
1. lzvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 33. sjednice ZS

DOSTAVITI:
1. Naslovu,
2. Pismohrana, ovdje

O tome obavijest:
1. Upravnom odjelu za pomorsko dobro, promet i veze, Rijeka, Slogin kula 2llll,

n/r prodelnice lzabele Lin6i6 Mu2i6



lzvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 33. sjednice Zupanijske skup5tine
Primorsko-goranske Zupan ije od 20.2.2025.

ORJEN PETKOVIG;

,,Kolegice i kolege, dobar dan, vrlo kratko. Pro5le godine, negdje u ovo vrijeme je bila
provedena javna rasprava o projektu dogradnje i poboljSanja ludke infrastrukture na
podrudju uvale Zurkovo u Kostreni. Trenulno vezovima u toj uvali upravlja Zupanijska
ludka uprava Kostrena-Kraljevica-Bakar. Pa od javne rasprave do danas je to nekako
zatihnulo. eisto pitanje u kojoj je to sada fazi, odnosno koje informacije ima resorni
odjel? Hvala."



PRtMoRsKo GoRANSKA ZupnruttR

REPUBLIKA HRVATSKA
PRIMORSKO . GORANSKA ZUPRI.II.IN

UPRAVNI ODJEL ZA
POMORSKO DOBRO, PROMET I VEZE

Primljeno:

rt.sif*aiijst a oznaka

024-04125-0311
Urud2beni broj

2170-25-10

3.s.2025

I Ustr.jed.

'oi-ot s

Prit Vrij

.Q -...
KIASA: 053-01/25 -02131
U RBROJ : 2170-07 -01 15-25-5
Rijeka,28. veljade 2025. godine

Primors ko-gora nska iupan ija
Zupanijska skupStina
n/p predsjednika
Marka Borasa Mandi6a
Adami6eva 10, R'rjeka

PREDMET: P-itanje 6tana Zupanijske skupStine Orjena Petkovi6a sa 33. sjednice
Zupanijske skupStine odrZane 20. veljaie 2025. godine
- oditovanje, dostavlja se

PoStovani,

na 33. sjednici Zupanijske skup5tine odrZane 20. veljace 2025. godine, 6lan
Zupanijske skup5tine Orjen Petkovi6 postavio je pitanje vezano za projekt dogradnje i

pobolj5anja lueke infrastrukture na podrudju uvale Zurkovo u Kostreni.
Poitupajucipo pitanju 6lana 2upanijske skup5tine postavtjen je upitZupanijskoj

ludkoj upravi Bakar-Kraljevica-Kostrena 6ije se oditovanje dostavlja u privitku.

S poStovanjem

Voditeli Ooy):a promet i veze

",{#tffi^noec.

l

:.]

Prilog:
1. Oditovanje Zupanijske lu6ke uprave Bakar-Kraljevica-Kostrena

Dostaviti:
@ ruasnvu
2. Pismohrana, ovdje
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LUCKA UPRAVA
SAKAR
KRALJEVICA
KOSTRENA

Prilog:

1. 3D prikaz investicije

Dostaviti:
Naslovu

2upanUska luCka uprevE
Eakar- Xfrllevlca-Kostrena
F,.'i.i't!.j,.;;.,t rn 5i JG: | ,.1.,:/
i',,,1 :/il ri,r ,iro, i l(:tr Lr..,,. i
5r -l6rl tir ) i.. ti ,

www.zlu-bakar-krallevica hr

)

KLASA: 342-21 125-01 101

U RBROJ : 21 7 0l 01 -20-25-7
Kraljevica, 25.veljade 2025.godine

PG2
2upanijska skup$tina

Adami6eva 10

51000 Rijeka
n/p Marko Boras Mandi6

Predmet: Pilanje 6lana Zupanijske skupltins ORJENA PETKOMCA
-odgovor, daje se

Frrltuv.rrri,

Glavni proiekt "Rekongtukcija luke otvorenc za javni prometlupanijskog zna6aja - Kostrena,
bazen Zurkovo" je izradila tvrtka Pomgrad inlenjering d.o.o. Projektom je obuhva6ena
izgradnja primamog i sekundamog lukobrana, uredenje obale te postavljanje plutajuCih gatova
zapnvezplovila. Kapacitet luke bibio coa 270vezova (prilog vizualizacije iz ldejnog rje5enja).
Glavni proiekt je izraden i predan UO za prostomo uredenje, graditeljstvo i zaStitu okoliia
zbog ishodovarija gradevinske dozvole. Glavni projekt je izraden sukladno ldejnom projektu
za kojije provedena rasprava i koji je uklopljen u Urbanistidki plan uvale Zurkovo. Ugovoran
je i laredbeni projeK sa tro5kovnikom te planiramo da 6e kompletna dokumdntacija biti gotova
ove godine i kao takva spremna zazaMaranje financijske konstrukcije za izgradnju.

Moje po$tovanje,

Ravnateljica

Dijana M
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2. Pismohrani

c
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